[image: image1.jpg]






朝陽科技大學
099學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	3561
	Course Number
	3561

	授課教師
	施孟琪
	instructor
	SHIH,MENG CHI

	中文課名
	幼兒藝術
	Course Name
	Children's Art

	開課單位
	幼兒保育系(四進)三A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	本課程的目標包括︰

1.認識現代幼兒藝術教學內容、本質與特色。  

2.透過遊戲活動方法，結合幼兒藝術理論與實務進行課程設計與教學演練。  

3.運用藝術精神啟發幼兒創造力。  

4.在幼兒藝術課程設計反省與自我檢討能力之提升。  


	Objectives
	The objectives of the course are:

1. To know the teaching materials, content, essences and characteristics of modern children’ art.   

2. To enhance the abilities to design and teach children’s art through play.   

3. To inspire children's creativity through art.  

4. To enhance the abilities of self-contemplation and self- evaluation of curriculum design of children’s art.



	教材
	整合幼兒藝術講義
	Teaching Materials
	Lecture Notes for integrated children's art.

	成績評量方式
	1.平常成績：出席率、參與學習態度、彈性 

            成績：20％

2.期中術科考：20％

3.期中故事繪本：20％

4.期末術科考：30％

5.書面報告： 10％


	Grading
	Class participation 20%

Midterm exam. 20%

Midterm Storybook  20% 

Final exam. 30%

Final Lesson plan 25%

	教師網頁
	http://lms.ctl.cyut.edu.tw/1999138

	教學內容
	本課程介紹幼兒藝術與創意發展的概念，以及藝術在幼兒教育的操作應用。藉由藝術欣賞教學，培育孩子的美感；運用不同的美術創作媒材，激發孩子的創造力；學習運用故事、美術、音樂及多媒體…等各種素材相結合，從日常生活的食衣住行育樂等方面提供學生藝術整合的活動經驗；將所學的教學創意發揮於課程設計當中。
	Syllabus
	This course introduces the concept of Art and creative development in young children. The course will integrate music, stories, painting, and multi-media in children education.  Students will be encouraged to design creative integrated art lesson plan.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

